
                                                          Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
                                    Από το υπ’ αριθ. 27/99 πρακτικό συνεδρίασης 
                                   του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 
 
Αρ. απόφ. 531/99 

Περίληψη 
Απόρριψη αιτημάτων πολιτικών κομμάτων για 
εκδηλώσεις διαμαρτυρίας με αφορμή την επίσκεψη 
του προέδρου των Η.Π.Α. στη χώρα μας. 

 
       Σήμερα 15 Νοεμβρίου του έτους 1999 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 15:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 55,  ύστερα από την με   
ημερομηνία 11-11-1999 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους 
τους συμβούλους, τους δημαρχιακούς  παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα 
άρθρα 94, 108, 119  του Π.Δ 410/95 (Δ.Κ.Κ.) και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 33  μελών βρέθηκαν παρόντα  28 μέλη. 
          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Μ. Ποτουρίδης Α. Δελαβερίδης Χ. Μουτσιόπουλος 
2. Ι. Κουρουζίδης Α. Κεσίδης  
3. Δ. Ταχματζίδης Χ. Γεωργιάδης  
4. Μ. Γαβρίδης Θ.  Σιδηρόπουλος  
5. Κ. Πουλασουχίδης Ε. Λευκοπούλου  
6. K. Aσλάνογλου    
7. Δ.  Πέτκος   Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Κ. Κόλβατζης   Πάρεδροι 
9. Ε.  Λελεκάκης   -------- 
10. Κ. Γκαβαϊσές    
11. Κ.  Βαφείδης    
12. Γ. Ουρσουζίδης    
13. Ν. Χαμαλής ΣΗΜΕΙΩΣΗ:1) Κατά  τη  συζήτηση  της  υπ’  αριθ.  531/99 
14. Σ. Γεωργιάδης απόφασης προσήλθε ο κ. Κ. Γκαβαϊσές. 
15. Ι.  Τριανταφυλλίδης 2) Κατά    τη  συζήτηση   της   υπ’  αριθ. 535/99  απόφασης 
16. Π. Πιτούλιας αποχώρησε  ο κ. Ε. Σοφιανίδης. 
17. M. Σουμελίδης 3) Κατά   τη   συζήτηση   της   υπ’  αριθ. 539/99  απόφασης 
18. Α. Ταραλάς προσήλθε ο κ. Π. Πιτούλιας. 
19. Χ.  Σκουμπόπουλος 4) Κατά   τη  συζήτηση   της   υπ’  αριθ.  541/99  απόφασης 
20. Β. Γιαννουλάκης αποχώρησαν οι κ.κ. Σ. Παναγιωτίδης, Λ. Τσαβδαρίδης. 
21. Σ.  Παναγιωτίδης 5) Κατά  τη   συζήτηση   της    υπ’  αριθ. 543/99  απόφασης  
22. Λ. Τσαβδαρίδης αποχώρησαν  οι   κ. κ.  Ι.  Κουρουζίδης,  Κ. Κόλβατζης,  Γ.  
23. Ε. Σοφιανίδης Ουρσουζίδης,      Ν. Χαμαλής,          Μ. Σουμελίδης,        Π.  
24. Ι. Ακριβόπουλος Αγαθαγγελίδης, Χ. Μουτσιόπουλος. 
25. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή  
26. Ε. Κουκουρδής  
27. Γ. Μανακούλης  
28. Π. Αγαθαγγελίδης  
 



  Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 1ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 12-11-99 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου 
που έχει ως εξής: 
 Με αφορμή την επίσκεψη του Προέδρου των Η.Π.Α., Πολιτικά Κόμματα και 
συγκεκριμένα οι Νομαρχιακές Επιτροπές του ΣΥΝ και της ΑΚΟΑ, ζητούν από το 
Δ.Σ. Βέροιας να συζητήσει και να αποφασίσει : 
α) Για την έκδοση ψηφίσματος που να καταγγέλλει την παρουσία του "Πλανητάρχη" 
στην χώρα μας. 
β) Την διοργάνωση ειρηνικής εκδήλωσης διαμαρτυρίας του Λαού της πόλης μας - με 
την συμμετοχή όλων των Φορέων και με πορεία στους κεντρικούς δρόμους της 
πόλης. 
 Ύστερα από τα ανωτέρω καλείται το Δ.Σ. να αποφασίσει σχετικά.  
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
 Πρόεδρος : Νομίζω ότι πρέπει να δοθεί ο λόγος στους εκπροσώπους των 
πολιτικών κομμάτων για ν΄ αναπτύξουν  τις θέσεις τους. 
 Γκατζίδης, εκπρόσωπος του συνασπισμού της αριστεράς : Θεωρούμε 
αυτονόητο ότι το Δ.Σ  θ΄ ανταποκριθεί θετικά στο αίτημα γιατί έχουμε δεδομένη τη 
θέση του Βεροιώτικου  λαού πάνω στην εφαρμοσθείσα πολιτική των Η.Π.Α. στα 
Βαλκάνια. Εκφράστηκε άλλωστε την άνοιξη που μας πέρασε από το μεγαλειώδες 
συλλαλητήριο που και πάλι το Δ.Σ. είχε την πρωτοβουλία και μπράβο του. 
 Είμαστε πολύ αισιόδοξοι ότι θ΄ ανταποκριθεί θετικό το Δ.Σ. για τους εξής 
λόγους : 1) Ότι η πολιτική των Η.Π.Α.δεν ξεχνά ότι μισό αιώνα ακριβώς, 
προσδεδεμένοι στο άρμα της Αμερικανικής πολιτικής μας, μόνο συμφορές γνώρισε. 
3) Αν κάποιος Βεροιώτης το δει εντελώς απολιτικά το θέμα θ΄ αγανακτήσει και θα 
διαμαρτυρηθεί έντονα βλέποντας ενόψει της νέας χιλιετίας να εκλαμβάνεται και πάλι 
η χώρα μας ως μπανανία. Εκατοντάδες πράκτορες της ΣΙΑ και του F.B.I ν΄ 
αλωνίζουν τα πάντα και ελέγχουν ακόμα και τα κατσαρολικά του προεδρικού 
μεγάρου. 
 Σε ποιόν άλλο αρχηγό κράτους θα συνέβαινε κάτι τέτοιο;  
 Μπούρας εκπρόσωπος της Νομ/κής Επιτροπής του ΑΚΟΑ : Η πρωτοβουλία 
της ΑΚΟΑ  εντάσσεται στο πλαίσιο της πετυχημένης εκείνης μαζικής εκδήλωσης 
κατά της πολιτικής της νέας τάξης η οποία έχει Αμερικανοποιήσει την κοινή ζωή 
πάνω στον πλανήτη. Θεωρούμε ότι το Δ.Σ. και η Τοπ/κη Αυτ/ση σαν θεσμικό όργανο 
υποχρεούται βάση αυτής της βασικής σχέσης που έχει με τον πολίτη να συνεχίσει 
αυτή την  πορεία που είναι φυσιολογικό να γίνει ενάντια σε μία επίσκεψη . 
 Ο Βεροιώτικος δημοκρατικός λαός απέδειξε ότι έχει μνήμη και συνείδηση και 
δεν μπορεί κανένας καλοθελητής  να μπορέσει να τον παρασύρει. 
 Θεωρούμε ότι εμείς οι Βεροιώτες  δεν είμαστε κατά κανενός λαού και 
ιδιαίτερα του Αμερικάνικου . 
 Απευθυνόμαστε στη συνείδησή σας , στην προσωπική σας επιλογή για να 
βγούμε στους δρόμους και να δείξουμε ότι στηρίζουμε την ανεξάρτητη εξωτερική 
πολιτική που δυστυχώς σήμερα έχει διγλωσσία. 
 Θέλουμε να τονίσουμε ότι η επίσκεψη του κ. Κλίντον με τις διαμαρτυρίες  
που λένε ότι υπάρχουν, δεν συνέβησαν σήμερα μόνο στην Τουρκία αλλά συνέβησαν 
και στην Αμερική μπροστά στο Λευκό Οίκο, όταν ο Κινέζος πρόεδρος πήγε εκεί. Το 
ίδιο και στο Παρίσι. Άρα η κάθε συζήτηση πάνω σ΄ αυτά  τα επιχειρήματα στερείται 
σοβαρότητας. 
 Θέλουμε να ζήσουμε, να ονειρευόμαστε  όπως θέλουμε. Δεν θέλουμε τα 
υπόλοιπα χρόνια μας να ζούμε στα θέρετρα γιατί μας το υπαγορεύουν κάποια 
οικονομικά συμφέροντα . 



 Το Δ.Σ. που έχει νομίζω την έγκριση να προχωρήσει με την μεγαλειώδη 
συγκέντρωση χωρίς κομματικά φακελώματα,  χωρίς ταυτότητες για μας και για 
όλους. Εμπρός  να δείξουμε ότι το Δ.Σ., η Βέροια, αποτελεί κάτι το ξεχωριστό. 
 Πρόεδρος : Τοποθετήσεις. 
 Ταχματζίδης : Στα πλαίσια μιας  ρεαλιστικής πολιτικής θα πρέπει αυτές οι 
κινητοποιήσεις να κριθούν από την άποψη της ιστορικής αναγκαιότητας τους. 
 Θα είχαν την αξία τους αν θα φανέρωναν ότι μπαίνουμε σε μία νέα εποχή και 
ότι αυτές επιθυμούν να δημιουργήσουν μια πραγματικότητα που θα εξυπηρετήσει τα 
εθνικά μιας συμφέροντα. 
 Για μένα είναι απαράδεκτες, κωμικές κι έξω από κάθε εθνικό συμφέρον. 
 Τα υπόλοιπα πιστεύω ότι είναι θέατρο και μάλιστα είναι πολύ κακά στημένο. 
 Κατά την άποψή μου αυτές οι πορείες, οι διάφορες ταραχές στους δρόμους 
κλπ. δεν λύνουν το πρόβλημα. 
 Έχουμε εξάγει τα προβλήματά μας  στον Διεθνή χώρο. Το 1991 όταν ο Μπους 
επισκέφθηκε την χώρα μας, μετά την "Καταιγίδα της Ερήμου" αυτές οι 
αντιαμερικανικές μάζες που ήταν; Φαίνεται ότι υπάρχει μία προσπάθεια 
εκμετάλλευσης ενός αντιαμερικάνικου αισθήματος  που όλοι έχουμε, και δείχνει την 
ανωριμότητα  των κομμάτων που προτείνουν αυτές τις κινητοποιήσεις . Περίμενα ν΄ 
ακούσω ότι κάτω από το "φονιάδες των λαών Αμερικάνοι" πρέπει να υπάρχει και το 
"φονιάδες των λαών Ρώσσοι".  Γιατί δεν γίνεται καμία συζήτηση μ΄ αυτά που 
γίνονται στην Τσετσενία;  Που είναι  οι αρχές της εθνικής συνύπαρξης και της 
ειρηνικής διευθέτησης  των κρατικών διαφορών; 
 Είμαι προσωπικά αρνητικός. Βέβαια ο καθένας έχει το δικαίωμα της άποψής 
του και φέρει  τις  ευθύνες των πράξεων του.  Πιστεύω ότι επειδή ο κ. Κλίντον 
θέλησε να επισκεφθεί τη χώρα μας και ότι είναι  ανεξάρτητη η επίσκεψη του στη 
χώρα με το τι συνέβη στο Κόσσοβο, εγώ δεν προσβάλλομαι κι ούτε πιστεύω ότι είναι 
προσβολή για τη χώρα μας.  
 Η άσκηση της εξωτερικής πολιτικής δεν ανήκει στον καθένα μας και δεν 
γίνεται ούτε  με πορείες ούτε με δικαστήρια τα οποία στήνονται για διάφορες 
σκοπιμότητες. 
 Το Δ.Σ. δεν πρέπει να προχωρήσει σε μία τέτοια θέση.  
 Ουρσουζίδης : Ζήτησα το λόγο για να διευκρινίσω για ποιο λόγο 
διαφοροποιούμαι σε σχέση με το  συλλαλητήριο που είχε γίνει κατά τη διάρκεια του 
πολέμου της Γιουγκοσλαβίας. 
 Τότε θεωρούσα αυτονόητο το ελάχιστο που θα μπορούσε να κάνει το Δ.Σ. 
ήταν να συμμετέχει σε μία τέτοια εκδήλωση και σε οποιαδήποτε άλλη υλική βοήθεια 
απαιτούνταν προς τον δοκιμαζόμενο λαό της Σερβίας. Σήμερα όμως τα πράγματα  
μπήκαν στην καθημερινότητά  τους. Ο καθένας προσπαθεί να εκμεταλλευτεί  πάνω 
στη διεθνή πολιτική σκηνή τα γεγονότα. 
 Εάν κρίνω ότι η συγκεκριμένη πρόταση των 2 κομμάτων είναι για  το καλό 
της χώρας μου δεν έχω καμιά αμφιβολία και θα συμμετέχω . Σήμερα όμως πιστεύω 
ότι οποιαδήποτε πρωτοβουλία προς αυτή την κατεύθυνση θα δώσει σε ανθρώπους  
που υποβουλεύονται  τη  χώρα μου τη δυνατότητα να το χρησιμοποιήσουν εις βάρος 
μου. Αφήνω λοιπόν τα πράγματα να τα χειριστούν αυτοί που εμπιστεύτηκε ο 
Ελληνικός λαός . 
 Ας συμπαραστεκόμαστε πιο έντονα  σε δοκιμαζόμενους λαούς  όταν 
συμβαίνουν τα γεγονότα κι όχι όταν αυτά έχουν σβήσει. 
 Σκουμπόπουλος : Με ομόφωνη απόφαση το Δ.Σ της πόλης μας καταδίκασε 
τους αποτρόπαιους βομβαρδισμούς των Αμερικανονατοϊκών  δυνάμεων στην 



Γιουγκοσλαβία. Την απόφαση για τους βομβαρδισμούς την πήραν οι ηγέτες των 
δυνάμεων του ΝΑΤΟ.  
 Σήμερα δεν γνωρίζουμε αν ζήτησε να επισκεφθεί τη χώρα μας ή αν τον 
προσκάλεσε η χώρα μας. 
 Το ζητούμενο είναι τι στάση κράτησε και κρατάει η Ελληνική Κυβέρνηση. 
Είμαστε μάρτυρες εδώ κι ένα 10 ήμερο των όσων συμβαίνουν στην χώρα μας. Ποια 
θέματα θα συζητήσουν;  
 Ως Δήμος είμαστε αρμόδιοι για τη διοίκηση των τοπικών υποθέσεων και για 
τίποτα άλλο. Μετά από την αίτηση των 2 κομμάτων όμως πρέπει να συζητήσουμε. Η 
δική μας η θέση είναι ότι καλώς έρχεται ο κ. Κλίντον στη χώρα μας και πρέπει να τον 
υποδεχθούμε με όλες τις τιμές που υποδεχόμαστε τους αρχηγούς όλων των κρατών, 
όπως υποδέχονται και τον δικό μας αρχηγό όταν πηγαίνει σ΄ άλλα κράτη. 
 Συμφωνούμε με την έλευση του προέδρου Κλίντον γιατί αλλιώς θα 
παρασυρθούμε και σε κάθε αρχηγό μελών του ΝΑΤΟ, θα πρέπει εμείς να 
διαμαρτυρόμαστε γιατί όλοι πήραν την απόφαση για τους βομβαρδισμούς στην 
Γιουγκοσλαβία 
 Συμφωνούμε να  ΄ρθεί και να τιμηθεί ανάλογα. 
 Ν΄ αφήσουμε όμως και το λαό μας να εκφραστεί ελεύθερα, να βγει στους 
δρόμους και στις πλατείες και να εκφράσει την αντίθεσή του.  
 Η πρότασή μου είναι ξεκάθαρη. 
 Ακριβόπουλος : Είμαστε πολιτικό όργανο και δεν μπορούμε ν΄ ασκούμε 
εξωτερική πολιτική, ούτε με την θέση μας να προτρέπουμε την άσκηση αυτής. 
 Δεν ξέρουμε ποια είναι η επίσημη εξωτερική πολιτική της Ελλάδας στο θέμα 
αυτό. Δεν ξέρουμε αν το καλέσαμε ή αν ήταν στα πλαίσια μια διμερούς συνεργασίας. 
Ενώ δεν τα ξέρουμε όλα αυτά , καλούμαστε να βγούμε στους δρόμους και να πούμε 
ότι είμαστε κατά της επίσκεψης Κλίντον ή ότι είμαστε κατά της πρόσκλησης αυτής; 
Αυτό δεν είναι ξεκάθαρο. 
 Αν τον καλέσαμε αυτό είναι ανακολουθία, γιατί ο λαός δεν μπορεί  να 
πηγαίνει κόντρα σ΄ αυτή τη επιλογή. 
 Από ΄κεί και πέρα η σύνδεσή του με τα γεγονότα του πολέμου είναι κατά τη 
γνώμη μου λανθασμένη γιατί εκεί υπήρχαν βομβαρδισμοί και καταδικάστηκαν. Δεν 
υπάρχει νόημα να βγούμε σαν Δ.Σ. και να καταδικάσουμε την έλευση Κλίντον.  
 Ο κ. Κλίντον  είναι πλανητάρχης και δεν μπορούμε εμείς να 
περιθωριοποιηθούμε σε επίπεδο Κούβας. 
 Κατά τη γνώμη μου δεν πρέπει να προβούμε σε διαμαρτυρία. 
 Τσαβδαρίδης : Κακώς συγχέουμε την προηγούμενη απόφαση του Δ.Σ. για τον 
βομβαρδισμό της Γιουγκοσλαβίας με την επίσκεψη του στην Ελλάδα. 

Αν ταχθούμε εναντίον της επίσκεψη του κ. Κλίντον πρέπει και στο μέλλον να 
μην συναινούμε με καμία επίσκεψη ηγέτη κράτους που συμμετέχει στο ΝΑΤΟ. 

Ανήκουμε σ΄ ένα σύστημα ισορροπιών που διεθνώς πρέπει να τηρείται. 
Δεν μπορούμε με την αντίθεσή μας, για την επίσκεψη αυτή, ν΄ αποκλείουμε τη 

χώρα από το σύστημα ισορροπιών γιατί είναι πιθανό να το πληρώσει η χώρα μας 
πολύ ακριβά αυτό όπως έγινε και στο παρελθόν. 

Δεν συμφωνώ με την πρόταση των 2 κομμάτων. Αναγνωρίζω βέβαια το 
δικαίωμα κάθε πολίτη να διαδηλώσει  ενάντια σ΄ αυτή την επίσκεψη αλλά όχι να γίνει 
η διαδήλωση με οργανωτή τον Δήμο Βέροιας . 

Κόλβατζης : Το Δ.Σ. δεν μπορεί ν΄ αντικαταστήσει την εξωτερική πολιτική 
που ασκείται από την Κυβέρνηση ή από την αντιπολίτευση. Το Δ.Σ. κατά καιρούς 
έχει κληθεί να πάρει διάφορες αποφάσεις. Στη σημερινή περίπτωση, το συγκεκριμένο 
θέμα είναι πολύ σπουδαίο άσχετα από ποια κόμματα  εισάγεται  και  από ποιους 



φορείς. Πρέπει να σταθούμε στο ότι ο λαός πρέπει να εκφράσει ελεύθερα τα 
αισθήματά του απέναντι στην έλευση του Πλανητάρχη. 

Η κοινή λογική είναι ότι πρέπει να εκφραστεί ελεύθερα αυτή η βούληση και 
νομίζω ότι ο κόσμος ήδη έχει τοποθετηθεί. 

Αν  το Δ.Σ. πάρει άλλη απόφαση αναπτύσσοντας μια  επιχειρηματολογία περί 
των συμφερόντων της Ελλάδας νομίζω ότι πέφτουμε σε κάποιο πολιτικό λάθος γιατί 
προσπαθούμε να παίξουμε έναν ρόλο έξω από τα πράγματα. 
 Η ροή των πραγμάτων είναι διαφορετική. Νομίζω ότι η μνήμη που πρέπει να 
υπάρχει σε κάθε λαό, πρέπει να είναι επίκαιρη πάντα. Είναι ένα σημείο που έχει να 
κάνει με αλλοτρίωση  και με πράγματα τα οποία επιχειρεί να επιβάλλει η διεθνής 
πολιτική σκηνή. 
 Όλοι οι λαοί στην τοποθέτησή τους για το συγκεκριμένο γεγονός ήταν 
υποτονικοί. Ο Ελληνικός λαός έχει πολύ περισσότερους λόγους ως γείτονας λαός να 
σταθεί αλληλέγγυος απέναντι σ΄ αυτό το γεγονός. Νομίζω ότι είναι μια ευκαιρία  να 
εκφράσει ελεύθερα τα αισθήματά του απέναντι στην ευκαιρία της έλευσης του 
πλανητάρχη. 
 Το Δ.Σ. θα πρέπει να πάρει σαφή πολιτική θέση και να συμπαραταχθεί με την 
κυρίαρχη λογική. 
 Χαμαλής : Το πρόβλημα με τους Αμερικάνους δεν είναι σημερινό. Μια ζωή 
διαμαρτυρόμαστε ενάντια στην Αμερικάνικη πολιτική και μια ζωή οι Αμερικάνοι 
κάνουν αυτό που θέλουν. Νομίζω ότι αυτό οφείλεται στην έλλειψη εξωτερικής 
πολιτικής. Πιστεύω ότι η κυβέρνηση σωστά ακολουθεί την πολιτική αυτή, γιατί 
κάποιον δυνατότερο από  σένα δεν μπορείς να τον κάνεις σύμμαχο προσπάθησε να 
μην τον κάνεις αντίπαλό σου. 
 Αγαθαγγελίδης : Ευτύχημα αποτελεί η αίτηση των 2 πολιτικών κομμάτων και 
αφορμή η συζήτηση που γίνεται εδώ για να ξεκαθαριστούν μερικά πράγματα . 

Πιστεύω ότι πρέπει να προσπαθούμε να εκφράσουμε αυτούς που μας έστειλαν  
εδώ. Μόνο αυτό δεν συμβαίνει. Αλλά σκέφτεται ο κόσμος έξω κι άλλα ακούγονται 
εδώ. 

Αν πάρουμε το κόμμα της Κυβέρνησης και την παράταξη που κατά 
πλειοψηφία διοικεί τον Δήμο, βλέπουμε ότι εκφράστηκε αρνητικά απέναντι στο να 
μπει ο Δήμος  μαζί με τον κόσμο και να εκφράσει αυτό που όλοι οι Έλληνες 
αισθάνονται. 

Το πρόβλημα είναι η έλευση ενός προέδρου; Νομίζω ότι είναι λεπτομέρεια . 
Μήπως είναι το πρόβλημα ότι η Ελλάδα είναι χώρα που δεν μπορεί να υποδεχθεί τον 
πλανητάρχη; Μόνο η Ελλάδα είναι; Τολμάει να πάει ο Κλίντον στη Χιλή;  Και σε μία 
σειρά άλλες χώρες που είναι η πλειοψηφία των χώρων του πλανήτη; 

Το πρόβλημα είναι ο ιμπεριαλισμός. Αυτό σημαίνει, η με κάθε τρόπο 
επέκταση, επιβολή των οικονομικών συμφερόντων μιας ολιγαρχίας . 

Τι γίνεται με το μεγάλο κεφάλαιο που σήμερα ελέγχει μεγάλο μέρος από την 
οικονομική ζωή του πλανήτη ;  Μ΄ αυτό τα ΄χουμε βάλει και μ΄ αυτό πρέπει να 
παλέψουμε. Αυτό το κεφάλαιο κάνει τους λογαριασμούς του κι αν του βγάλουν 
κέρδος κάνει πόλεμο. Αυτό είναι που ενοχλεί τους Έλληνες γιατί σ΄ αυτή την χώρα  
έχουν συμβεί πάρα πολλά. Δεν φταιει η Ελλάδα που έγινε Ελλαδίτσα στο μυαλό 
ορισμένων. Πάντα είναι οι ξένοι από πίσω κι έδωσαν σ΄ αυτόν τον λαό να ' ναι η μόνη 
χώρα που μετά τον πόλεμο να ΄χε εμφύλιο. 

Έρχεται τώρα η προπαγάνδα να ελέγξει  το φρόνημα του λαού, βάζοντας 
πλαστά διλήμματα.  
Δεν πρόκειται να υπάρξουμε χωρίς αξιοπρέπεια. Όπως τόσοι λαοί έτσι κι εμείς. 
Πιστεύω ότι το Δ.Σ. δεν έχει να λύσει πρόβλημα σήμερα. Να πει τα ίδια πράγματα 



που είπε και την άνοιξη. Αν θέλετε να  ΄στε συνεπείς μ΄ αυτά  που είπατε τότε. Δεν 
έχετε κανένα πρόβλημα να λύσετε. Ο ιμπεριαλισμός όπως ήταν, έτσι είναι. 

Αν εσείς δεν έρθετε, εμείς θα πάμε. 
Πρόεδρος : Υπάρχουν δευτερολογίες; 
Ταχματζίδης : Είπα την άποψή μου, ότι το Δ.Σ. δεν μπορεί να είναι μπροστά 

σε μία τέτοια  εκδήλωση. Είπα πάλι ότι έχει τις ευθύνες του ο Αμερικάνικος 
ιμπεριαλισμός και ο Ρωσσικός Ιμπεριαλισμός. 

Δεν είδα κανέναν Ρώσσο Κομουνιστή να διαμαρτύρεται όταν ο Μπους ή ο 
Κλίντον πήγε στη Σοβιετική Ένωση. Ούτε τυχαία έγινε η άρση εμπάργκο της Κούβας 
από τις ΗΠΑ. Είναι παιχνίδι συσχετισμών και η κάθε χώρα προσπαθεί μέσα από μία 
συγκεκριμένη εξωτερική πολιτική να κατοχυρώσει τα εθνικά της συμφέροντα. 

Λεω λοιπόν εγώ ότι αυτό είναι σε βάρος των Εθνικών συμφερόντων μας. Δεν 
μιλάω για τον πόλεμο του Κοσσόβου ή τον πόλεμο  στην Τσετσενία. 

Μιλάω για την συγκεκριμένη έλευση του προέδρου των Η.Π.Α. 
Ουρσουζίδης : Πήρα το λόγο για να πω για ποιους λόγους θα διαφοροποιηθώ 

σε σχέση με τον Μάρτη. Αυτό είναι καθαρά μια πολιτική πράξη απέναντι  στους 
ανθρώπους που με τίμησαν με την ψήφο τους. Μετά από 3 χρόνια θα ξανακριθούμε  
για τις θέσεις που κρατήσαμε σ΄ ορισμένα  ζητήματα που προέκυψαν. Μερικοί έχουν 
σίγουρη την επανεκλογή τους αρκεί να πατήσουν  την κασέτα και να πουν τα ίδια. 
Δεν συμβαίνει παντού έτσι. 

Αγαθαγγελίδης : Ποιος είπε ότι εμείς σταματήσαμε να  ΄χουμε την καλή 
ενημέρωση για την οποία φημιζόμαστε τόσα χρόνια;  

Άλλοι  μπορεί  να σταμάτησαν να έχουν ενημέρωση και γι αυτό δεν ξέρουν τι 
γίνεται στη Τσετσενία. Ποιος είναι πίσω από την Τσετσενία; Ποιος κινεί το εμπόριο 
των ναρκωτικών και των όπλων;  

Η εκδήλωση να στηριχθεί από τον Δήμο Βέροιας, από το Δ.Σ., στο ίδιο 
ακριβώς πλαίσιο γιατί τίποτα δεν άλλαξε  από τον Μάρτιο. Το μόνο που άλλαξε είναι 
η αποκάλυψη.  

Η προπαγάνδα τους αυτή την ώρα έδειξε κάποια πράγματα αλλά δεν στάθηκε 
αρκετή. Κι αυτό είναι που ανησυχεί ορισμένους. 

Δεν ελέγχθηκε αυτός ο λαός, είναι έτοιμος να βγεί στους δρόμους. Δεν είναι 
λίγο ένας πλανητάρχης να μην κάνει περίπατο σε μια υποτελή χώρα. Ας υπάρχει μια 
χώρα που τόλμησε να πάει και να του πουν ότι  αντιπροσωπώντας τον Αμερικάνικο 
ιμπεριαλισμό ότι είναι ανεπιθύμητος. 
  Δήμαρχος : Τον Μάρτη είχαμε ένα σαφές αντιπολεμικό αίτημα που 
προβάλλαμε. Η Τσετσενία είναι άλλο. Από πίσω βρίσκονται τα ναρκωτικά και οι 
σταυροφόροι πάνε τώρα ν΄ απελευθερώσουν. 

Τι επιδιώκουμε ακριβώς σήμερα; Να έρθει ο Κλίντον ; Να μην έρθει ; Να  
φανούμε ότι εμείς καταγγέλλουμε τι, στο όνομα του Κλίντον και δεν τον δεχόμαστε; 
Ποιο θα είναι το δια ταύτα γι αυτή τη χώρα που θα κάνει αυτή τη θαρραλέα έξοδο;  

Η γενιά μου κουράστηκε από ηρωικές εξόδους που οδηγούσαν σε τοίχους που 
σπάγαν τα μούτρα μας. Η γενιά πριν από εμάς είχε επίσης  έναν μεγάλο κατάλογο που 
την οδηγήσανε να σπάει  τα μούτρα της . 

Δεν πάει άλλο. Άλλαξε πια το σκηνικό. Σε κανέναν δεν αρέσει να κάνουν 
απόλυτο κουμάντο οι Η.Π.Α. Κανένας δεν μπορεί να αρνηθεί ότι έτσι είναι η 
κατάσταση. 

Ακόμα και με τον ισχυρότερο της γης, που ξέρεις ότι θα σε βάλει στο τσεπάκι 
του, θα καθίσω να κουβεντιάσω. Αυτό το νόημα έχει μία επίσκεψη. Εκτός αν 
φοβόμαστε τόσο πολύ και λέμε προκειμένου να κουβεντιάσουμε και να ΄μαστε 
χαμένοι καλύτερα να μην κουβεντιάζουμε. Δεν βγαίνει όμως αυτή η λογική. 



Δεν βγαίνει το Δ.Σ. ν΄ ασχολείται μια ολόκληρη ώρα για να κάνουμε ανάλυση 
της εξωτερικής πολιτικής της χώρας μας. Δεν συμφωνώ. 
 Πρόεδρος: Περαιώθει η συζήτηση. Υπάρχουν 2 προτάσεις. 
 Ποιοι συνάδελφοι δε ψηφίζουν τη συμμετοχή του Δ.Σ. στην πρωτοβουλία 
αυτή; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 22 σύμβουλοι: 
Μ. Ποτουρίδης, Ι. Κουρουζίδης, Δ. Ταχματζίδης, Μ. Γαβρίδης, Κ. Πουλασουχίδης, 
Κ. Ασλάνογλου, Δ. Πέτκος, Ε. Λελεκάκης, Κ. Βαφείδης, Γ. Ουρσουζίδης, Ν. 
Χαμαλής, Ι. Τριανταφυλλίδης, Α. Ταραλάς, Χ. Σκουμπόπουλος, Β. Γιαννουλάκης, Σ. 
Παναγιωτίδης, Λ. Τσαβδαρίδης, Ε. Σοφιανίδης, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσαμήτρου – 
Καραχατζή, Ε. Κουκουρδής, Γ. Μανακούλης. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν ν’ αναλάβει το Δ.Σ. πρωτοβουλία οργάνωσης 
του συλλαλητηρίου διαμαρτυρίας; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 5 σύμβουλοι: 
Κ. Κόλβατζης, Κ. Γκαβαϊσές, Σ. Γεωργιάδης, Μ. Σουμελίδης, Π. Αγαθαγγελίδης. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 12-11-99 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 
2.- Τις απόψεις και προτάσεις των δημ. συμβούλων όπως αυτές αναπτύχθηκαν στη 
συζήτηση του παρόντος θέματος. 
3.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
4.- Τις διατάξεις του άρθρου 106 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.). 
 
                                         Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 
 Απορρίπτει τα αιτήματα των Νομαρχιακών Επιτροπών Ημαθίας του 
Συνασπισμού της Αριστεράς και της Προόδου και της Α.Κ.Ο.Α. για έκδοση 
ψηφίσματος και διοργάνωση από το Δήμο ειρηνικής  εκδήλωσης διαμαρτυρίας του 
Λαού της πόλης μας – με τη συμμετοχή όλων των φορέων και με πορεία στους 
κεντρικούς δρόμους της πόλης, με αφορμή την επίσκεψη του προέδρου των Η.Π.Α. 
στη χώρα μας. 



 
                                   Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό    531/ 1999 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Ποτουρίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 I.  Kουρουζίδης Β.  Γιαννουλάκης 
 Δ.  Ταχματζίδης Σ. Παναγιωτίδης 
ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Μ. Γαβρίδης Λ. Τσαβδαρίδης 
 Κ.  Πουλασουχίδης Ε.  Σοφιανίδης 
 Δ.  Πέτκος Ι.  Ακριβόπουλος 
 Κ. Κόλβατζης Μ.  Τσαμήτρου-Καραχατζή 
Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ε. Λελεκάκης Ε. Κουκουρδής 
 Κ. Γκαβαϊσές Γ.  Μανακούλης 
 Κ. Βαφείδης Π.  Αγαθαγγελίδης 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΤΑΡΑΛΑΣ Γ. Ουρσουζίδης   
 Ν.  Χαμαλής   
 Σ. Γεωργιάδης   
 Ι. Τριανταφυλλίδης   
 Π.  Πιτούλιας   
 Μ. Σουμελίδης   
     
 ΔΗΜΑΡΧ. ΠΑΡΕΔΡΟΣ  
 Χ. ΜΟΥΤΣΙΟΠΟΥΛΟΣ  

 
                                                          Ακριβές απόσπασμα 
                                                           Βέροια  23-12-1999 
                                                                 Ο Δήμαρχος 
 
 
 
                                                          ΓΙΑΝΝΗΣ  ΧΑΣΙΩΤΗΣ 
  
 


